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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-11-02  
 

Justerat: 2006-11-07 
 
 
………………………….   ……………………………. 
Agnetha Mbuyamba RBU  Anita Åkerhielm HiS 
 
 
 
Närvarande:  
Ledamöter: ordförande  Agnetha Mbuyamba  RBU 

Margareta Lilliestråle FA 
  Ulf Lettermark SRF  

Anita Åkerhielm HiS 
 
Frånvarande:  Åsa Borgström  NHR 
 
Sekreterare:   Solveig Blid  
      
Tjänstemän:  enhetschef  Håkan Wiegandt 
   enhetschef  Thomas Björnstad 

  uppsökare soc.ps. Ulrika Gustafson 
  personligt ombud Anita Johnson 
  miljösamordnare Virginia Kustvall Larsson 
  lokalintendent Lena Fendert 

 
Arbetsförmedlingen:  Mona Thorburn 
   Marjaana Grundström 
    
Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Linné kl. 13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Agnetha Mbuyamba, öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  
Till övriga frågor anmäldes sammanträdestider för 2007. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Anita Åkerhielm utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha Mbuyamba justera dagens 
protokoll.  
 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
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Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 2006-10-07 efter 
kl 9.00. Protokollet mailas dessförinnan till Agnetha Mbuyamba. 
 
Förslag på punkter som handikapprådets presidium vill ha med på nästa sammanträde, 2006-
11-30, behöver Solveig Blid få senast 2006-11-20. 
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-10-12 godkändes och lades till handlingarna.  
 
§ 6. Bidrag m.m. till anställning av personer med funktionsnedsättning 
Mona Thorburn och Marjaana Grundström Arbetsförmedlingen (Af) Östermalm redogjorde 
för den aktuella situationen gällande anställningsmöjligheter och rehabiliteringsmöjligheter 
som finns inom Af:s verksamheter för personer med funktionsnedsättning.  
 
Den nya regeringen har beslutat att antalet personer som i genomsnitt ska vara aktuella inom 
Af:s program ska minskas från 155 000 för 2006 till 90 000 för 2007 och därefter 65 000 år 
2008. 
 
Arbetsmarknadsstyrelsen har beslutat om stopp för nya anvisningar till Af:s program. Inga 
fler personer kommer att erbjudas plusjobb, friår eller anställningsstöd m.m. Undantag från 
stoppet görs för kortvariga insatser som i först hand riktar sig till ungdomar, yrkesinriktad 
arbetsmarknadsutbildning, arbetsinriktad rehabilitering och samtliga program inom 
aktivitetsgarantin, som inte överstiger 34 000 deltagare. Vilka insatser som kommer i stället 
från den nya regeringen är ännu inte klart annat än att det ska bli fler jobb från 2007 och att 
personliga coacher ska införas. 
 
Aktivitetsgarantin träder in när personen är utförsäkrad från A-kassan. De personer som är 
föremål för aktivitetsgarantin registreras inte som öppet arbetslösa.  
 
Bland de insatser som finns för personer med funktionsnedsättning som medför nedsatt 
arbetsförmåga finns: 

• Anställning hos Samhall 
• Lönebidrag (höjs från 15 200 kr till 16 700 kr från 1/1-07) 
• Skyddat arbete hos offentlig arbetsgivare (OSA) 
• Särskilt introduktions- och uppföljningsstöd, SIUS (konsulent som hjälper den 

enskilde t.ex. med att träna sig i att utföra de arbetsuppgifter som sen ska göras) 
• Särskilt stöd vid start av näringsverksamhet 
• Stöd till hjälpmedel på arbetsplatsen (finns hos Af budget för arbetsanpassning) 
• Stöd till personligt biträde (någon på arbetsplatsen får ersättning för att bistå) 
• Utvecklingsanställning (lönebidragsanställning med planerade arbetsuppgifter för att 

öka den enskildes arbetsförmåga, parallellt med kompetensutvecklingsinsatser). För 
personer som står långt från arbetsmarknaden. 

• Trygghetsanställning (lönebidragsanställning med anpassad arbetssituation). För 
personer som står långt från arbetsmarknaden. 

 
För personer under 25 år finns Arbetsförmedlingen Unga funktionshindrade. 
 
Personer med funktionsnedsättning som ges möjlighet till att få ett arbete, och där god tid ges 
för introduktion och anpassning, påvisar ofta goda resultat.   
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§ 7. Uppsökaren inom Socialpsykiatriska enheten och personliga ombudet  
Uppsökaren Ulrika Gustafson och personliga ombudet Anita Johnson berättade om sitt arbete. 
 
Uppsökaren arbetar inom ett projekt som ska pågå i ett år. Uppsökaren tar emot anmälningar 
gällande personer som inte är aktuella. Anmälningar kommer från hyresvärdar, grannar, 
släktingar m.m. En hyresvärd ska alltid meddela Socialtjänsten om en hyresgäst riskerar att 
bli av sin lägenhet. 
 
Det kan vara svårt och ta lång tid att motivera den enskilde till kontakt med Socialtjänsten. 
Det förekommer att personen som blir anmäld är psykisk sjuk men saknar sjukdomsinsikt. 
När uppsökaren fått kontakt med en person och motiverat den till kontakt, hänvisas personen 
till den instans där mest adekvat hjälp kan ges. Information om uppsökaren finns på hemsidan 
och kommer också att stå i informationsbroschyren för Socialpsykiatriska enheten.  
 
Förslag framkom från rådet att annonsera om verksamheten i lokaltidningen.  
 
Det personliga ombudet (po) arbetar enbart på den enskildes uppdrag. Den enskilde ska själv 
ge po uppdrag och det kan inte gå genom någon annan. Po hänvisar i så fall till uppsökaren, 
som kan ta kontakt efter anmälan och motivera till kontakt med t.ex. po. Po har haft ca 50 
klienter på 1,5 år och tycker att tiden räcker till för de personer som söker kontakt. Vanliga 
problem är ekonomiska problem, att personen har höga levnadsomkostnader p.g.a. sin 
funktionsnedsättning och blir skuldsatt. Po har inte så många klienter samtidigt, ca 10-15, och 
en genomströmning sker. Det tar tid att etablera kontakt och nå förbättring i arbetet med 
personer med psykisk funktionsnedsättning.  
 
Po:s redovisning från mitten av 2006 bifogas protokollet som bilaga 1. 
 
§ 8. Översiktsplanen för Nationalstadsparken 
Förvaltningens miljösamordnare Virginia Kustvall Larsson berättade om översiktsplanen för 
Nationalstadsparken. Översiktsplanen ska ge vägledning och struktur i hur 
Nationalstadsparken ska användas och skyddas i framtiden. Lagstiftning finns som styrning 
av hur Nationalstadsparken får användas.  
 
Förvaltningen har fått ett förslag från stadsbyggnadskontoret om användningen av 
Nationalstadsparken i framtiden. Framtida bebyggelse i Hjorthagen och Frihamnen kommer 
att påverka användningen av parken som därmed kommer att nyttjas av ännu fler personer.  
 
Förvaltningens har i sitt yttrande till stadsbyggnadskontoret framfört att gränserna mellan 
natur- och bebyggt område ska markeras tydligare för att be bättre skydd åt parken. 
Förvaltningen anser också att de grönområdesstråk som finns ska förstärkas för de vilda djur 
som finns i området. Behov av bra gångbanor och bra vägar framhålls också i yttrandet, 
eftersom parken kommer att besökas av många.  
 
Förvaltningens yttrande bifogas protokollet som bilaga 2. 
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§ 9. Ombyggnad av Östermalmsskolan 
Lokalintendent Lena Fender redogjorde för planerad ombyggnation av Östermalmsskolan. 
 
Plan 5 i skolan ska byggas om för att inrymma ett fritidshem, (som nu finns på 
Styrmansgatan), förutom de lektionssalar som redan finns där. På plan 5 kommer en 
handikapptoalett att byggas, vilket saknas f.n. Hiss finns som är handikappvänlig. SISAB, 
som utför ombyggnationen, har alltid tillgänglighetskonsulter med i planeringen av ny- och 
ombyggnationer.  
 
Rådet ställde sig positiva till ombyggnationen och tyckte att det såg mycket bra ut på de 
ritningar som förevisades.  
 
§ 10. Aktuella planer angående gruppbostaden på RIO 
Håkan Wiegandt redogjorde för den aktuella situationen gällande inflyttningen på RIO. 
 
Gruppbostaden på RIO är ämnad för de personer som inte tidigare kunnat erbjudas boende i 
hemstadsdelen. Alla som bor på specialboenden ute i landet är inte positiva till att flytta från 
de HVB-hem de bott på i flera år. HVB-hem är en behovsprövad insats och därmed ingen 
självklarhet för all evighet. Motivationsprocessen för att en person ska flytta till gruppboende 
i hemmiljö kan vara omfattande.  
 
De personer som är aktuella för att flytta till RIO besöks nu av personal från förvaltningen 
och från landstinget, tillsammans. Kontakter knyts med läkare på hemorten.  
 
De personer som bor på HVB-hem betraktas som hemlösa, och räknas med i den statistiken.  
 
På gruppboenden ansvarar kommunen för hälso- och sjukvårdsinsatser upp till 
sjuksköterskenivå. För läkarvård ansvarar landstinget.  
 
RIO är just nu en byggarbetsplats, där lokalerna runt om det kommande gruppboendet byggs 
om och golv bilas upp m.m., vilket gör att det f.n. är oklart när inflyttning kan ske.  
 
§ 11. Stödboende på Svea Artilleri 
Håkan Wiegandt redogjorde för den aktuella situationen angående planeringen av 
stödboendet på Svea Artilleri. 
 
Stödboendet kommer inte att omfatta sjukvårdsinsatser och ingen medicinering ska skötas på 
platsen. Flera av de personer som kommer att bo på Svea Artilleri bor i dag på stödboendet 
Jarlabo, som ska läggas ner. Hyresgästerna kommer att hyra lägenheterna i andra hand av 
förvaltningen.  
 
På föregående sammanträde uppmärksammade handikapprådets ledamöter bl.a. att 
badrummen inte är handikappanpassade. Vid planeringen av boendet beställdes att 
lägenheterna ska vara utformade som övriga lägenheter i huset, och att boendet skulle vara så 
normaliserat som möjligt. Därför är badrummen storleksmässigt som övriga, ej anpassade, 
badrum i fastigheten. 
 
 
 
§ 12. Om att arbeta med kognitiva hjälpmedel 
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Håkan Wiegandt berättade att på RIO kommer det medvetet att arbetas med kognitiva 
hjälpmedel. Den enskildes förmåga ska tränas upp för att fungera i den befintliga miljön. 
Personalen ska arbeta tillsammans med landstingets arbetsterapeuter. Bland den personal som 
ska anställas till gruppboendet ska det finnas arbetsterapeuter.  
 
Förslag framkom från rådet att även arbeta tillsammans med sjukgymnaster.  
 
§ 13. Skrivelse om ansvarsfördelning mellan kommun och landsting (med i utskicket) 
Sveriges kommuner och landsting har kommit med en skrivelse ”Vuxna och barn och ungdom 
med psykiska funktionshinder – ansvarsfördelning mellan kommun och landsting”.  
 
Håkan Wiegandt berättade att det i normalfallet är landstinget som ansvarar för hälso- och 
sjukvårdsinsatser samt sjukvårdande behandling för målgruppen. På särskilda boende, såsom 
gruppboenden, och i dagverksamheter ansvarar kommunen för sjukvårdsinsatser upp till 
sjuksköterskenivå. För läkarinsatser ansvarar landstinget.  
 
Som sjukvårdande behandling räknas psykoterapi, sjukgymnastik, medicinsk rehabilitering 
m.m.  
 
Kommunen ansvarar för att det finns bostäder med särskild service, meningsfull 
sysselsättning, boendestöd m.m. 
 
Det finns numer en överenskommelse om hur kostnaderna ska fördelas i de fall där 
kommunen placerar en person innan samverkan skett med landstinget om ansvar för 
kostnader för hälso- och sjukvård. Tidigare har kommunen ensam fått stå för dessa kostnader.  
 
§ 14. Nya regler om rapporteringsskyldighet av ej verkställda beslut 
Thomas Björnstad berättade att fr.o.m. 1/7-06  finns möjlighet enligt SoL kap 16, att utdöma 
sanktionsavgift om 10 000 kr upp till 1 mnkr, för beslutade men ej verkställda beslut enligt 
SoL. Möjlighet att utdöma sanktionsavgift för ej verkställda beslut enligt LSS har funnits 
sedan tidigare.  
 
Beslut som inte verkställs inom 3 månader ska rapporteras till länsstyrelsen och till stadens 
revisorer. Rapportering ska göras varje kvartal. Första rapporteringstillfälle var den 1/10-06. 
Inga ej verkställda beslut fanns att rapportera från Socialpsykiatriska enheten eller Enheten 
för personer med funktionsnedsättning.  
 
Framkom önskemål från handikapprådet om att få information om det blir ärenden som inte 
verkställs. Informationen ska vara avidentifierad. 
 
§ 15. Rådets fortsatta arbete 
Två av rådets ledamöter har avsagt sig uppdraget i rådet. Det är två sammanträden kvar detta 
år.  
 
Rådet fortsätter efter bästa förmåga i nuvarande konstellation året ut. Ny planering får göras 
inför nästa år, med de ledamöter som blir valda till nästa mandatperiod, som blir fyra år.  
 
Önskemål framkom från handikapprådet om att utveckla samarbetet med pensionärsrådet 
nästa år.  
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§ 16. Skrivelse från Per-Ola Larsson 
Rådets avgående ledamot Per-Ola Larsson har inkommit med en skrivelse där han anhåller 
om entledigande från sitt uppdrag som ledamot av handikapprådet samt ger synpunkter på sitt 
arbete i handikapprådet, på förvaltningens arbete och på samarbetet med förvaltningen m.m. I 
skrivelsen föreslår Per-Ola Larsson att handikapprådet ska avskaffas. 
 
Handikapprådet vill trots sin begränsade möjlighet att påverka beslut ändå var med och ’”så 
frön” som så småningom leder till positiva förändringar för de enskilda.  
 
Per-Ola Larssons skrivelse lades till handlingarna.  
 
§ 17. Aktivitetslistan – ta upp på följande möten 
Några punkter kan nu strykas från listan. Inför nästa möte den 30/11 går Håkan Wiegandt 
igenom de ”aktiviteter” på listan som gäller hans ansvarsområde och ger ett sammanfattande 
svar.  
 
Den uppdaterade aktivitetslistan bifogas protokollet som bilaga 3. 
 
§ 18. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Inga synpunkter. 
 
§ 19. Listan på inkommen info 
Lägges till handlingarna. 
 
§ 20. Övriga frågor 
Förslag på mötestider för 2007 presenterades. Mötestiderna får gälla som riktlinjer för 2007. 
Då de nya ledamöterna inte är utsedda är det svårt att veta om mötestiderna passar.  
 
Förslag på mötestider bifogas protokollet som bilaga 4.  
 
Anita Åkerhielm har genom Oscars församling fått namn på kontaktpersoner inom Katolsk 
kristen församling, Mosaisk trosbekännare och Islamistisk trosbekännare. Listan delades ut 
till ledamöterna på mötet.  
 
§ 21. Avslutning 
Ordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 
 
Bilagor: 

1. Po:s redovisning från mitten av 2006 
2. Förvaltningens yttrande över förslag till översiktsplan för Nationalstadsparken 
3. Aktivitetslistan 
4. Förslag på mötestider 2007 


